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 Besluitenlijst van de openbare vergadering van
de raadscommissie van de gemeente Dalfsen,

d.d. 16 januari 2017

Aanwezig:
Voorzitter H.A.J. Kleine Koerkamp 
Griffier J. Leegwater
Raadsleden:
Gemeentebelangen J.G. Ellenbroek, G.M.M. Jutten, J.G.J. Ramaker, mw. I.G.J. Snijder-Haarman
CDA A.C. Koetsier , R.H. Kouwen, T.B.M. Logtenberg, mw. A.J. Ramerman, 

J.W. Uitslag
ChristenUnie A. Nijburg, L.M. Nijkamp
PvdA J.J. Wiltvank
D66 J.T.P.M. Rooijakkers
VVD G.J. Veldhuis

Afwezig:
E.J. Hof, mw. H.G. Kappert, P.B.M. Meijerink, A. Schuurman (Gemeentebelangen), 
mw. J. Schiphorst-Kijk in de Vegte (CDA), mw. H. Lassche-Visscher (ChristenUnie)

Tevens aanwezig:
Wethouders N.L. Agricola,  R.W.J. van Leeuwen, M.R.H.M. von Martels, 
gemeentesecretaris J.H.J. Berends, ambtelijke ondersteuning: U. Lautenbach (punt 6a), mw. M. Stel 
(punt 7).

AGENDAPUNT COMMISSIEADVIES/BESLUIT
1. Opening De voorzitter opent de vergadering om 19:31 uur. 

Afwezig zijn de heren Hof, Meijerink en Schuurman 
en de dames Kappert (Gemeentebelangen), 
Schiphorst  (CDA) en Lassche (ChristenUnie). 

2. Spreekrecht burgers Er zijn geen aanmeldingen ontvangen. 

3. Vaststelling agenda Conform.

4. Scenario’s eigen bijdrage alg. voorziening 
hulp bij het huishouden 
Voorstel:
De eigen bijdrage voor inwoners voor de 
algemene voorziening Hulp bij het 
Huishouden 2017-2018 vast te stellen op 
€ 74,80 per zorgperiode (gebaseerd op € 8,50 
per uur), waarbij de financiële consequenties 
van € 27.000 op jaarbasis worden 
opgevangen binnen het product 
ondersteuning bij huishouden (scenario 2).
 

Het CDA staat voor een schoon en leefbaar huis als 
uitgangspunt, ongeacht vermogen. Huishoudelijke 
hulp heeft een belangrijke signaleringsfunctie, de 
eigen bijdrage moet daarom zo laag mogelijk 
worden gehouden. In afwijking van het voorstel kiest 
de fractie voor scenario 1.

Ook Gemeentebelangen kiest voor scenario 1. Het 
is wenselijk om de bijdrage snel vast te stellen. 
Zorgvuldige en tijdige communicatie is van belang, 
inclusief de mogelijkheid van bijzondere bijstand 
voor wie dat nodig heeft. 

De ChristenUnie kan zich vinden in vaststelling 
vooruitlopend op de verordening, maar advies van 
de Participatieraad is wenselijk. Graag ontvangt de 
fractie concreet uitgewerkte casussen, waarbij de 
financiële consequenties inzichtelijk zijn inclusief 
bijzondere bijstand. Dit helpt ook in communicatie. 
Het is niet helder wat de financiële ruimte in dit 
product is. De fractie houdt het oordeel in beraad. 
De VVD sluit zich hierbij aan. 

De PvdA vraagt aandacht voor schrijnende 
gevallen. De fractie is voorstander van een laag 
tarief, maar met dit voorstel ontstaat mijding van 
zorg. Advies van de Participatieraad is wenselijk. 

(vervolg volgende bladzijde)
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4. Scenario’s eigen bijdrage alg. voorziening 

hulp bij het huishouden
(vervolg)

Ook D66 houdt het oordeel in beraad. De fractie 
vraagt zich af wat nu precies de eigen bijdrage 
wordt. Verlaging voor iedereen gaat te ver. Voor het 
zgn. zwarte circuit moet een andere term worden 
gebruikt, zoals informeel of contant circuit. 

Wethouder von Martels zegt toe advies op te halen 
bij de Participatieraad en zal bekijken waar hij 
verduidelijking kan geven (casussen en de 
financiële ruimte) zonder uitgebreid onderzoek. 

De voorzitter concludeert dat de raadscommissie in 
meerderheid kiest voor scenario 1 en dat 
aanvullende informatie is toegezegd. Het voorstel 
kan als bespreekstuk op de agenda van de raad 
worden opgevoerd. 
 

5. Verlenging ombudscommissie en 2e 
rapportage
Voorstel:
1. Kennis te nemen van de 2e Rapportage 

Ombudscommissie Sociaal Domein 
Dalfsen en de reactie hierop van het 
college op de hierin gedane 
aanbevelingen, zoals weergegeven in 
bijlage 1 bij dit raadsvoorstel. 

2. In te stemmen met het gewijzigde 
‘Instellingsbesluit Ombudscommissie 
Sociaal Domein’, waarmee de termijn van 
het Instellingsbesluit en de termijn van de 
door de raad benoemde leden van de 
Ombudscommissie is verlengd tot en met 
31 januari 2019.

 

Wethouder von Martels komt schriftelijk terug op:
- Omvang jaarlijkse kosten commissie
- Reactie suggesties vereenvoudiging proces bij 

continuering leerlingenvervoer
- Tegemoetkoming chronisch zieke kinderen
- In kaart brengen mantelzorgers

De raadscommissie dankt de ombudscommissie 
voor de rapportage en neemt hier kennis van. De 
commissie wijst op mantelzorg en communicatie als 
belangrijke punten ter verbetering. 

Alle fracties zijn ook voorstander van verlenging en 
versterking van de commissie in ieder geval zolang 
de transformatie in het sociaal domein nog loopt. 
Het CDA vindt samenvoeging van de ombuds-
commissie met de Participatieraad in dat kader een 
interessante optie. De fractie houdt het oordeel nog 
in beraad. D66, ChristenUnie, Gemeentebelangen 
en PvdA vinden samenvoeging juist ongewenst. 
Deze fracties steunen het voorstel, net als de VVD. 

De voorzitter concludeert dat in afwachting van de 
toegezegde informatie het voorstel door kan als 
bespreekstuk naar de raad. 

6. Gewijzigde starterslening 2017
Voorstel:
1. De Starterslening onder de Gewijzigde 

Starterslening met Combinatielening voor 
te zetten.

2. Vast te stellen de Verordening 
Starterslening gemeente Dalfsen 2017.

3.  € 250.000 toe te voegen aan de 
gemeenterekening Startersfonds bij de 
stichting Stimuleringsfonds 
Volkshuisvesting Nederlandse 
gemeenten.

 

 
Alle fracties geven aan voortzetting van de 
starterslening van belang te vinden. Het voorziet in 
de behoefte bij starters, m.n. jongeren, bij het 
vinden van een woning en daarmee verbetert de 
leefbaarheid van de kernen. Doorstroming op de 
woningmarkt blijft wel een aandachtspunt.

Meer inzicht is nodig in de verwachte geldstroom 
aan aflossing, wethouder Agricola zegt toe voor de 
raadsvergadering een overzicht te verstrekken. 

De voorzitter concludeert dat dit voorstel als 
akkoordstuk op de agenda van de raad kan 
worden opgevoerd. 
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6a. Kadernotitie Detailhandelstructuurvisie

Voorstel:
1. De kadernotitie detailhandelstructuurvisie 

(december 2016) vast te stellen;
2. Voor het proces om te komen tot de 

detailhandelstructuurvisie een bedrag van 
€ 45.000 beschikbaar te stellen en in de 
dekking te voorzien door:
• een bedrag van € 35.000 over te hevelen 

van 2016 naar 2017 (bij vaststelling 
jaarrekening 2016) vanuit de post 
Grondexploitatie Economisch Beleid;

• te beschikken over een te ontvangen 
provinciale subsidie van € 10.000 
(aanvraag subsidie Retailagenda 
Overijssel).

Het CDA is blij met de verbeterde versie van de 
kadernotitie. Ondernemers zorgen voor leefbaarheid 
van de kernen. Reuring en dynamiek staat voorop 
en dat wordt geleverd door zowel goederen- als 
dienstensector. In de definitieve visie ziet de fractie 
graag een uitwerking per kern, met unique selling 
points. Ook is aandacht nodig voor verschillende 
instrumenten, zoals opvrolijkfolie in het straatbeeld, 
en hoort het standplaatsenbeleid bij de discussie 
over deze visie.

De PvdA is het eens met de uitgangspunten, maar 
vindt dat het beleid zich moet toespitsen op de 
onderscheidende woonplaatsen. Voor onze 
gemeente betekent dat kleine kwaliteitswinkels in 
plaats van grote ketens. De definitieve visie moet 
rekening houden met internetverkopen en 
tegengaan van leegstand. Ondernemers moeten 
hierover kunnen meedenken. 

Gemeentebelangen ziet deze kadernotitie als een 
aftrap, de echte besluitvorming volgt later. Het is 
een goed stuk dat de nodige ambitie bevat. Het 
college wordt opgeroepen te zorgen voor een goed 
gesprek met de ondernemers en hierover tijdig te 
communiceren. Internetverkoop moet in dat gesprek 
in ieder geval op de agenda staan.

De ChristenUnie ziet in deze notitie een forse 
verbeterslag op structuur en inhoud. De definitieve 
visie mag meer worden ingekleed en de 
enthousiasmerende rol van de gemeente mag meer 
nadruk krijgen. De visie moet ingestoken zijn op de 
Dalfser maat, maatwerkbenaderingen van 
ondernemers en kleinere winkels zonder 24-
uurseconomie. Houdt aandacht voor digishops.  

D66 vindt dat de invloed van internet niet moet 
worden onderschat. Het standplaatsenbeleid zou uit 
deze visie moeten volgen, niet andersom. 
Onderscheid in verschillende soorten klanten en 
bezoekers kan veel inzicht bieden. Het opstellen 
van de visie is ambitieus, het is belangrijk om de 
opdracht goed te formuleren. 

De VVD vindt de notitie een grote verbetering. Er 
zijn duidelijke kaders opgenomen, maar het is 
belangrijk om ruimte te houden voor creativiteit. De 
visie moet uitgaan van ons eigen karakter. De 
participatie van de middenstand is de sleutel tot een 
succesvolle visie. Maak de sterke punten per kern 
inzichtelijk. 

De voorzitter concludeert dat alle fracties hebben 
aangegeven in te stemmen met het voorstel en dat 
suggesties zijn meegegeven voor de definitieve 
visie. Het voorstel kan als akkoordstuk op de 
agenda van de raad worden opgevoerd.
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7. Startnotitie implementatie Omgevingswet

Doel:
U wordt gevraagd opiniërend te discussiëren 
over de Startnotitie implementatie 
Omgevingswet

Gemeentebelangen vindt een proactieve houding 
van raad, college en organisatie van belang bij de 
implementatie van de wet. Dalfsen moet vlak achter 
de kopgroep zitten via pilots. Digitalisering moet 
goed worden opgezet en een wijziging in houding 
en gedrag is onvermijdelijk. De fractie ziet uit naar 
eventuele experimenten in de bestemmingsplannen 
en het vervolg plan van aanpak. 

De ChristenUnie vindt uitgaan van de huidige 
afspraken het uitgangspunt is bij implementatie. Om 
participatie goed vorm te geven is het van belang 
om oefeningen te doen met casussen en te spreken 
met provincie en waterschappen. De fractie staat 
voor een logische volgorde: eerst visie en plan, dan 
uitvoeringsprogramma. De raad moet het recht 
behouden om te bepalen wat er gebeurt, delegatie 
is niet overal wenselijk. Niet iedere vierkante 
centimeter moet worden dichtgeregeld. 

De VVD staat een hogere ambitie voor dan het 
college als het gaat om de Omgevingsvisie en 
Omgevingsplannen. Er moet snelheid gemaakt 
worden om voor 1 januari 2019 klaar te zijn. Ambitie 
op andere onderwerpen moet hierop aanhaken. We 
gaan naar een andere overheid. De fractie doet de 
suggestie om pilots in te dienen bij de living labs 
van Saxion Hogescholen.

Het CDA vindt de ambities passen bij Dalfsen: 
gezond en in verhouding. De ontwikkelingen in 
digitalisering moet worden gevolgd en we moeten 
aanhaken bij goede voorbeelden. We moeten weten 
waar we staan op 1 januari 2019, maar hoeven niet 
klaar te staan. Integraal werken in de 
dienstverlening staat voorop en de Omgevingswet 
kan daarbij als katalysator werken. De rol van raad 
en college blijft een aandachtspunt. Dit moet steeds 
expliciet betrokken worden bij de invoering, vanuit 
bestaande verhoudingen. De fractie heeft een goed 
gevoel bij de notitie en de opgestelde planning. 

De PvdA vindt dat de raad voor lastige afwegingen 
staat als het gaat om het vergroten van de 
bestuurlijke afwegingsruimte en het versnellen en 
verbeteren van besluitvorming. De raad moet niet 
buitenspel komen te staan. Het meest van belang 
zijn de Omgevingsvisie, omgevingsplan, 
samenvoeging van regelingen en participatietraject. 
In het kader van samenvoeging is het afschaffen 
van bestaande afspraken met de raad niet zomaar 
acceptabel. 

D66 is blij met deze notitie. De fractie staat achter 
de visie van de nieuwe Omgevingswet: van ‘nee’ 
naar ‘ja, mits’ en van de wereld van systemen naar 
de leefwereld van inwoners en ondernemers. De 
gedragsverandering is vooral voor het management 
een enorme uitdaging.  

De voorzitter concludeert dat fracties waardering 
hebben voor de notitie en er kennis van nemen, 
maar verschillend denken over het ambitieniveau. 
Het op de hoogte houden van de raad staat voorop 
voor het vervolg. Het onderwerp is hiermee 
afdoende behandeld.
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8. Evaluatie Participatieraad 

Doel:
Kennis te nemen van de evaluatie van de 
Participatieraad.

De raadscommissie neemt met waardering kennis 
van de gehouden evaluatie. De aanbevelingen zijn 
talrijk en duidelijk, maar de Participatieraad heeft 
een goede adviesrol gespeeld in de afgelopen 
jaren. De vraag is wel welk resultaat het gevraagde 
extra budget zal opleveren.

De voorzitter geeft aan dat de vraag over de 
bevoegdheid voor het toekennen van het extra 
budget meegenomen kan worden naar de 
werkgroep planning & control. 

9. Schorsing De raadscommissie besluit om verder te vergaderen 
in beslotenheid. De voorzitter schorst de 
vergadering om 22:50 uur.

Aldus vastgesteld door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering 
van 6 februari 2017.

De raadscommissie voornoemd,

de voorzitter, de griffier,  
H.A.J. Kleine Koerkamp drs. J. Leegwater


